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Vergadering  Fractievoorzitters  

Gehouden op  16 november 2021, 19:30 uur Pexip, digitaal 

Opgemaakt door Ingrid Hartlief (griffie) 

Aanwezig  Mark van Stappershoef (burgemeester), Henk Gabriëls, Ad Van Beurden, Mark 
Verhoeven (iets later), Pernell Criens, Piet Verheijen, Arno de Laat, Berry van ’t 
Westeinde (griffier) en Ingrid Hartlief (griffie) 

Afwezig  Sjaak Sperber, Stijn van den Brekel 

 
1. Opening en vaststellen agenda 

De voorzitter opent de vergadering. De agenda wordt vastgesteld. 
 

2. Vaststellen verslag fractievoorzittersoverleg 20 juli 2021 
Het verslag wordt vastgesteld. Naar aanleiding van het verslag meldt griffier dat er al gesprekken 
zijn geweest over de aanpassing van de techniek in de raadzaal. Op korte termijn komen de ver-
volgstappen. Hij hoopt zo de vaart erin te kunnen houden. 
 

3. Evaluatie raadsuitje  
Aan de fractievoorzitters wordt gevraagd wat zij van het raadsuitje vonden. Voorzitter geeft op 
voorhand aan dat organisatie van de dag de afspraak over het laten deelnemen van burgerleden 
niet meer scherp had waardoor een onduidelijke situatie was ontstaan. 
Henk Gabriëls: Het was hartstikke gezellig en bedankt voor de goede organisatie. Hij vond het 
wel jammer dat een deel van het programma al eerder gedaan was met de raad. Burgerleden 
mee laten gaan is een goed idee. 
Piet Verheijen: Vond de dubbelingen niet zo bezwaarlijk, thema ‘afstand tot de arbeidsmarkt’ 
was goed gekozen. Dank voor de organisatie. 
Afspraak: bij het volgende raadsuitje zijn burgerleden welkom. Dit heeft gevolgen voor het bud-
get maar daar wordt een goede weg in gevonden. 
  

4. Terugblik Raadsconferentie 11 september 
De werkgroep bestuurlijke vernieuwing is met de conclusies van de raadsconferentie aan de slag. 
Er is gekeken naar het samenspel raad - college – organisatie. Fractievoorzitters wordt gevraagd 
vanuit hun rol en positie terug te kijken. Ging het goed? Wat vindt u van de sfeer? Hebben we 
het over de goede dingen? Straks in de beginperiode van de raad een conferentie plannen om 
deze manier van samen kijken/leren ook weer voort te zetten? 
 
Pernell Criens: Goede en leuke bijeenkomst. Positief was het feit dat je het MT ook leert kennen 
en dat is een voordeel in de latere samenwerking 
Piet Verheijen: Het was een nuttige dag en we hebben gedaan wat we hadden afgesproken. Het 
was goed voorbereid met een goede en herkenbare analyse. De spinoff is dat je elkaar nu kent 
en elkaar makkelijker ook kunt vinden, juist ook het MT. Dit kennismaken is ook belangrijk voor 
de introductie van de nieuwe raad. 
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Ad van Beurden: hij is nooit zo van de kringetjes, maar ook het MT leren kennen was een plus-
punt en had impact. 
Henk Gabriëls: was zelf niet aanwezig bij de bijeenkomst. Heeft van collega raadsleden terugge-
kregen dat zij zich afvroegen of de emotionele ontlading vanuit het ambtelijk apparaat op de 
juiste plek was. Henk doet het voorstel om in het introductieprogramma van de nieuwe raad 
aandacht te hebben voor het kennis maken met het MT en de medewerkers, bijvoorbeeld door 
een soort carrousel langs alle domeinen. 
Afrondend: voortgang wordt gesteund, ideeën worden meegenomen in het inwerkprogramma 
van de nieuwe raad 
  

5. Verkiezingen Gemeenteraad 2022 
Korte toelichting op het verloop van de voorbereidingen door de griffier: 

• Corona regelgeving verkiezingen wordt in december besloten: dit heeft gevolgen voor o.a. 3 
dagen stemmen, bezetting stemlokalen, eisen stemlokalen: maar ook datum van de uitslag 
wordt later (maandag 21 i.p.v. vrijdag 18). De installatie van de raad zou dan wettelijk op 
woensdag 30 maart moeten plaatsvinden. Afscheid oude raad verschuift dan ook (naar don-
derdag 24 of dinsdag 29 maart). We kijken met burgerzaken wat het best is. Er wordt afge-
stemd met Mark van Oosterwijk zodat hij bij zijn eigen afscheid kan zijn. 

• Interne werkgroep komt nu op stoom: bezig met communicatieplan, stemlokalen, bemensing 
stembureaus, etc. Op dit moment wordt nog aan een planning gewerkt – die wordt z.s.m. 
gedeeld. Er wordt ook z.s.m. een afspraak gemaakt met de afdelingen/ besturen in week 48, 
die aan de slag moeten met het samenstellen van lijsten. Tevens wordt bij die bijeenkomst 
aandacht gevraagd voor integriteit 

• We maken ook werk van integriteit. De procedure voor integriteitstoetsing wethouders 
wordt wellicht wettelijk vastgelegd. In grote lijnen is dit een verankering van de werkwijze 
die wij al kennen, maar de rol van de burgemeester wijzigt mogelijk. We houden jullie geïn-
formeerd.  

• Het blijft belangrijk om aandacht te hebben voor integriteit en weerbaarheid van kandidaat 
raadsleden en bestuurders. De gemeente Eindhoven heeft samen met het ministerie van BZK 
een weerbaarheidsscan ontwikkeld voor individuele wethouders, burgemeesters en gemeen-
tesecretarissen die kan worden toegepast tijdens de risicoanalyse, als aanvulling op de Hand-
leiding Basisscan Integriteit. https://www.politiekeambtsdragers.nl/ambt-in-praktijk/integri-
teit--veiligheid/persoonlijke-weerbaarheidsscan Eind mei lanceerden zij ook al de weerbaar-
heidscheck voor politieke partijen ten behoeve van de werving en selectie van aankomende 
raadsleden en kandidaat-wethouders. https://www.politiekeambtsdragers.nl/binaries/poli-
tieke-ambtsdragers/documenten/publicaties/2021/05/31/weerbaarheidscheck-politieke-
partijen/Weerbaarheidscheck+politieke+partijen+mei+2021+v2.pdf 
 
*Stemhulp:  

• Besloten moet worden of wij als gemeente een stemhulp (stemwijzer/Kieskompas – Mijn-
Stem) inschakelen. Dit past in de opgestelde begroting. Inmiddels is bericht gekregen van 
Brabants Dagblad dat zij ook weer een stemwijzer gaan maken. De vraag aan de fractievoor-
zitters is, of er behoefte is aan een eigen gemeentelijke stemwijzer. Voordeel is dat je dan de 
uitvoering en kwaliteit in eigen hand blijft houden. 

Pernell Criens: wat haar betreft hoeft niet allebei, voelt als dubbelop. Wat zijn de kosten voor 
een eigen stemwijzer? Antwoord: €8.000,- tot €9.000,- 

https://www.politiekeambtsdragers.nl/ambt-in-praktijk/integriteit--veiligheid/persoonlijke-weerbaarheidsscan
https://www.politiekeambtsdragers.nl/ambt-in-praktijk/integriteit--veiligheid/persoonlijke-weerbaarheidsscan
https://www.politiekeambtsdragers.nl/binaries/politieke-ambtsdragers/documenten/publicaties/2021/05/31/weerbaarheidscheck-politieke-partijen/Weerbaarheidscheck+politieke+partijen+mei+2021+v2.pdf
https://www.politiekeambtsdragers.nl/binaries/politieke-ambtsdragers/documenten/publicaties/2021/05/31/weerbaarheidscheck-politieke-partijen/Weerbaarheidscheck+politieke+partijen+mei+2021+v2.pdf
https://www.politiekeambtsdragers.nl/binaries/politieke-ambtsdragers/documenten/publicaties/2021/05/31/weerbaarheidscheck-politieke-partijen/Weerbaarheidscheck+politieke+partijen+mei+2021+v2.pdf
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Ad van Beurden: wil graag weten of het vaak gebruikt is, het is zonde geld als er geen gebruik van 
wordt gemaakt. Antwoord voorzitter: veel. Ad zou graag willen weten welke opties er zijn. 
Henk Gabriëls: Het nadeel van de stemwijzer van BD is dat je erg gestuurd wordt. Hij zou liever 
zien dat dit minder het geval is en dat je uitkomt bij 1-2 A4-tjes met de programma’s daarop. 
Mark Verhoeven: De praktijk leert dat de meeste mensen zich niet verdiepen in programma’s. 
Zeker als het gaat over de jeugd die vooral digitaal aanwezig is op socials. De data achter de kies 
programma’s is vaak ondoorzichtig terwijl dat wel inzicht geeft. Nadeel van BD was dat daar on-
derwerpen aan bod kwamen die niet relevant waren voor Goirle. In een eigen stemwijzer kun je 
veel meer aandacht geven aan de onderwerpen die wel leven in Goirle. Mark zou wel graag ook 
de achterliggende data willen kunnen inzien. Geeft informatie die zeker voor lokale partijen van 
belang kunnen zijn. 
Arno de Laat: prima om een eigen stemwijzer te hebben, is veel specifieker voor Goirle. 
 
Afspraak: de griffie maakt snel een inventarisatie van de mogelijkheden en koppelt dit terug aan 
de fractievoorzitters. 
   

6. Verantwoording fractievergoeding 2021 
Het is in het verkiezingsjaar nog belangrijker om tijdig gegevens voor de fractievergoeding aan te 
leveren. Op grond van de verordening dienen de fracties vóór 1 februari hun verantwoording 
over 2021 aan te leveren. Hiervoor zal de griffie in december een format aanleveren. Vóór 1 
maart zullen de gelden voor het eerste kwartaal van 2022 worden bekend gemaakt en overge-
maakt. Na de verkiezingen zullen aan de dan zittende fracties de resterende gelden voor 2022 
worden (her)berekend en betaald. Voor eventueel niet terugkerende fracties volgt dan een eind-
afrekening. 
LET OP: De fractievergoeding mag niet worden besteed aan de verkiezingscampagne.  
Fractievoorzitters wordt gevraagd toe te zien op een juiste en tijdige aanlevering van gegevens. 
 
Henk Gabriëls: wie heeft bepaald dat de fractievergoeding niet ingezet mogen worden voor cam-
pagne doeleinden. Antwoord van griffier: dit is wettelijk vastgelegd en heeft zijn oorsprong in het 
feit dat het geld bedoeld is voor de uitoefening van het werk van de raad. 
Mark Verhoeven: is het mogelijk om die controle af te schaffen, we houden elkaar nu alleen 
maar aan het werk. Het gaat over kleine bedragen. 
Afspraak: Griffier kijkt of de verantwoording mogelijk makkelijker kan. 
 
 

7. Coronasituatie 
Hoewel de meesten gevaccineerd zijn, verspreid het virus zich. In de persconferentie zijn we 
weer opgeroepen om thuis te werken als het mogelijk is. Hoe voelen jullie je bij deze maatrege-
len en oproep?  
Lokale lijn gemeentelijke organisatie: alleen zakelijk overleg als het echt niet anders kan fysiek. In 
de regio gaan raden hier verschillend mee om. Soms op anderhalve meter, soms digitaal. Voor-
stel is om de oordeelsvormende vergaderingen digitaal te doen. Niet gemakkelijk: maar het kan. 
 
Pernell Criens: gezien de situatie is dit een logische stap, akkoord. 
Piet Verheijen: geen probleem, we moeten iets. 
Henk Gabriëls: gaat akkoord, met zoveel besmettingen komt het dichterbij. Natuurlijk liever niet 
maar we moeten voorzichtig zijn 
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Mark Verhoeven: denkt dat het hier niet bij blijft en wil voorkomen dat we om de haverklap bij 
elkaar moeten komen om te besluiten wat te doen. Mark oppert het idee om in principe tot en 
met de kerst digitaal te vergaderen. Maar te bekijken of de besluitvorming wel fysiek kan, met 
inachtneming van de dan geldende regels. 
Ad van Beurden: eens met digitaal vergaderen vanuit de voorbeeldfunctie. Niet steeds weer dis-
cussiëren. 
Arno de Laat: hij vindt het verschrikkelijk om digitaal te vergaderen maar het is een noodzakelijk 
kwaad. De bescherming van de vaccinaties lopen terug en er is voorzichtigheid geboden . 
  
Conclusie: voor digitaal vergaderen en een week voor de besluitvormende vergadering van 21 
december kijken of we die mogelijk fysiek kunnen doen, voor de dan geldende regels. 
 

8. Wat verder ter tafel komt 
Voorzitter vraagt naar de ervaringen met de voorbeschouwingen van de LOG. 
 
Algemeen is iedereen positief alleen het is jammer dat er niet terug gekeken kan worden. Om 
dat te kunnen realiseren is er meer capaciteit nodig. Die is er nu niet. De LOG maakt nu al gebruik 
van het huidige systeem in de raadzaal en zal dat straks ook gaan doen. Aandacht zal zijn voor de 
microfoons, camera’s (o.a. meer bandbreedte) en verlichting. Berry zal met het LOG bekijken wat 
er nodig is om de vergaderingen wel terug te kijken. 
 
Jeugdburgemeester 
Piet Verheijen geeft aan dat ze bezig zijn om naast de jeugdraad ook een jeugdburgemeester te 
kunnen gaan benoemen. Ze hopen dat ze dat begin 2022 voor elkaar hebben. 
 
Regels verkiezingen 
Mark Verhoeven vraagt wanneer de regels m.b.t. de verkiezingen worden vastgesteld en of we 
daar nog invloed op hebben. Griffier geeft aan dat deze besproken gaan worden in de bijeen-
komst met de afdelingen/ besturen. Daar kan input geleverd worden. Voorstel wordt gedaan om 
te bekijken of de posters op de gemeentewerf geplakt zouden kunnen gaan worden, maar dat 
wordt niet breed gedeeld. Maar ook het houden aan de regels die afgesproken zijn. Wie gaat dat 
controleren? Voorzitter geeft aan dat dat ook een kwestie is van vertrouwen. 
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De voorzitter sluit de bijeenkomst om 21:15 uur. 


